
 

 

 

31. oktober 2006 

  

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret vedr. stenbiderrogn og Arctic Green Food 
(Landstingsmedlem Marie Fleischer, Demokraterne) 

 
 

Arctic Green Food var en stor bidragyder til det massive underskud i KNI A/S. Som 

erhvervsordfører for Demokraterne er der nogle forhold i virksomheden, der undrer mig. Derfor 

fremsender jeg disse spørgsmål til Landsstyret, fordi Landsstyret er ejer af KNI A/S og dermed også 

af Arctic Green Food. 

 

1. Arctic Green Food havde ansat flere nye medarbejdere til at lave kostprisberegninger på alle 

Arctic Green Foods produktioner. På den baggrund er jeg forundret over, at Arctic Green 

Food budgetterede med, at priserne på stenbiderrognen var på niveau med priserne året før, 

når det stod klart for alle andre, at verdensmarkedspriserne var nedadgående. Hvad er 

forklaringen på dette? 

 

2. Er det korrekt, at Arctic Green Food sendte stenbiderrognen af sted til kunden Pickenpack-

Hussmann & Hahn i Tyskland uden, at man på forhånd havde aftalt en pris? 

 

a. Hvis ja, hvad er forklaringen på denne fremgangsmåde? 

b. Hvad var prisen pr. tønde for den stenbiderrogn, som Arctic Green Food afsatte til 

Pickenpack-Hussmann &Hahn? 

 

 

3. Ifølge halvårsregnskabet var personaleomkostningerne i Arctic Green Food i første halvår 

2006 på 20,6 mio. kr. mod et budget på 17,4 mio. kroner. Det vil sige et merforbrug i 

forhold til budgettet på 3,2 mio. kr. I samme periode 2005 var personaleomkostningerne på 

20,7 mio. kr. Hvad er årsagen til, at man budgetterer med lavere personaleomkostninger end 

i 2005 og hvad er årsagen til, at man så alligevel havner på at bruge det stort set samme 

beløb som i 2005? 

 

Landsstyret bedes besvare mine spørgsmål hurtigst muligt med sidste svarfrist den 16. november 

2006. 

 


